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Vragen van de leden Leijten en Kooiman (beiden SP) aan de Staatssecretaris 
van Volksgezondheid, Welzijn en sport over het bericht dat zorginstellingen in 
de problemen zitten door falend beleid van «dikke ikke» bestuurders 
(ingezonden 30 maart 2016). 

Vraag 1
Bent u ook zo geschrokken van de berichtgeving dat 67% van de zorginstellin-
gen niet in staat is om de permanente veranderingen in de zorg het hoofd te 
bieden?1 

Vraag 2
Wat betekenen deze problemen voor de kwaliteit van de geboden zorg? Wat 
is uw analyse hierover? 

Vraag 3
Wat vindt u ervan dat deze problemen op de langere termijn een bedreiging 
zijn voor de continuïteit van veel zorginstellingen? Hoe gaat u dit oplossen? 

Vraag 4
Hoe oordeelt u erover dat deze problemen te wijten zijn aan een gebrek aan 
leiderschap van bestuurders in de zorg? Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 5
Erkent u dat dit het zoveelste signaal is dat veel bestuurders in de zorg niet in 
staat zijn om goede zorg te bieden en goed werkgeverschap uit te oefenen? 
Wat gaan uw plannen voor goed bestuur hieraan veranderen? 

Vraag 6
Is u bekend hoeveel geld zorginstellingen steken in informatietechnologie (IT), 
communicatiemethoden en andere initiatieven? Zo ja, kunt u deze informatie 
de Kamer doen toekomen? Zo nee, bent u bereid dit uit te zoeken? 

1 https://www.skipr.nl/actueel/id25944-zeven-op-de-tien-instellingen-doorstaan-transitie-niet-
succesvol.html
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Vraag 7
Vindt u het wenselijk dat bestuurders hun budget aan dergelijke middelen 
besteden, terwijl er een grote vraag is naar meer handen aan het bed en 
betere arbeidsvoorwaarden van personeel? Wat gaat u hieraan doen? 

Vraag 8
Wat is uw reactie op het artikel van de heer E. Schijvens van BDO: «Zorgin-
stellingen besteden nu miljoenen aan goed bedoelde, maar weinig effectieve 
initiatieven om de veranderende zorgmarkt het hoofd te bieden. Dit moet met 
inhuur van externe experts worden gecompenseerd, echter zonder een goede 
interne basis zijn dergelijke investeringen zinloos»? Kunt u uw antwoord 
toelichten?2 

Vraag 9
Hoeveel miljoen wordt hieraan uitgegeven? Kunt u de Kamer voorbeelden 
doen toekomen van dergelijke waardeloze initiatieven, uitgesplitst per 
zorgsector? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 10
Hoeveel geld geven bestuurders van zorginstellingen uit aan externe 
capaciteit om het tekort van hun leiderschap te compenseren? Bent u bereid 
dit uit te zoeken en de Kamer hierover te informeren? 

Vraag 11
Vindt u het ook achterlijk dat zorgbestuurders geld aan externe capaciteit 
uitgeven, omdat zij blijkbaar ondanks hun riante salarissen hun functie niet 
aankunnen? Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 12
Welke goudgerande regelingen en redenen dichten bestuurders zich toe om 
zorggeld te besteden aan externe capaciteit voor zaken waar zij zelf riant voor 
worden betaald? Vindt u dit ook niet verschrikkelijk egoïstisch, moreel 
verwerpelijk en vooral onaanvaardbaar? Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 13
Hoeveel geld geven bestuurders uit aan externe capaciteit? Bent u bereid dit 
uit te zoeken en de Kamer hierover te informeren? Zo nee, waarom houdt u 
deze bobo’s een hand boven hun hoofd? 

Vraag 14
Bent u bereid om in uw plannen over goed bestuur in de zorg op te nemen 
dat dit verboden wordt en dat bestuurders verplicht hun macht delen met de 
medezeggenschapsraden in plaats van dure externe capaciteit? Zo nee, 
waarom niet? 

Vraag 15
Vindt u het wenselijk dat bestuurders miljoenen met geld verbrassen, terwijl 
er meer dan 70.000 zorgverleners zijn ontslagen? Kunt u uw antwoord 
toelichten? 

Vraag 16
Deelt u de mening dat de stem van bestuurders gelijk hoort te zijn aan de 
stem van cliënten, bewoners en personeelsleden? Zo ja, bent u bereid een 
nieuwe wet te schrijven? Zo nee, waarom laat u die «dikke ikke’ bestuurders 
wegkomen met falende plannen? Kunt u uw antwoord toelichten? 

Vraag 17
Wilt u onderzoeken, uitgesplitst per sector, waar de meeste miljoenen 
verdwijnen door het flauwekulbeleid van deze bestuurders? Zo nee, waarom 
niet? 

2 http://www.bdo.nl/nl/nieuws/paginas/onderzoek-bdo-bijna-zeven-op-de-tien-nederlandse-
zorginstellingen-zal-de-transitie-niet-succesvol-doorstaan.aspx
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Vraag 18
Wat is uw reactie op de uitspraak van BDO: «Raden van toezicht dienen zich 
dringend af te vragen of hun bestuurder dergelijk leiderschap kan bieden. De 
contouren van een «leiderschapsprobleem» beginnen zich af te tekenen in de 
Nederlandse zorg»? Kunt u uw antwoord toelichten?3 

Vraag 19
Deelt u de mening dat als bestuurders hun macht moeten delen met 
medezeggenschapsraden, dat dergelijke miljoenen nooit waren besteed aan 
prestige projecten en middelen? Zo ja, hoe gaat u de macht verdelen tussen 
bestuurders en medezeggenschapsraden? Zo nee, waarom niet?

3 http://www.bdo.nl/nl/nieuws/paginas/onderzoek-bdo-bijna-zeven-op-de-tien-nederlandse-
zorginstellingen-zal-de-transitie-niet-succesvol-doorstaan.aspx

Tweede Kamer, vergaderjaar 2015–2016, Vragen 3


